
Protokół Nr XXXV/17
sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 15 lutego 2017r. 

Obrady  sesji  Rady  Miejskiej  rozpoczęto  o  godz.  10:00  w  sali  konferencyjnej  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Na sesji obecnych było 12 radnych:
Nieobecni radni:
Pan Cz. Jastrzębski, Pani D. Pawłoszyńska, Pan M. Szopa

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej-Pani Monika Żogalska dokonała otwarcia XXXV sesji Rady Miejskiej
w Ścinawie. Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na
15 członków Rady uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Ścinawie
może  podejmować  prawomocne  uchwały  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego
protokołu). 

Następnie Wiceprzewodnicząca przedstawiła porządek obrad XXXV sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Orląt Lwowskich w Tymowej,
2) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego,
3) zmieniającej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej 
zabudowanej.
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady.

Ad. 3   Ewentualne zmiany porządku obrad. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy są uwagi do porządku obrad. 

Brak uwag.

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1.  zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Orląt Lwowskich w Tymowej,

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu  nie wydała opinii. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję do projektu uchwały. 
 
I. Chrystyna:
Jakie oszczędności  będzie miała gmina z tego tytułu mówiąc jednym słowem bądź jedną cyfrą.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Przede wszystkim oszczędności związane z dostosowywaniem tego obiektu poprzez ograniczenie jego



zakresu  a  nie  poprzez  rozbudowę  jak  to  miało  miejsce  w  przypadku  szkoły  8  klasowej  i  pełną
modernizację tego z czym mamy na dzień dzisiejszy do czynienia. To jest jeden koszt aczkolwiek nie
najważniejszy. Istotą rzeczy jest to co powiedziałem wcześniej, a mianowicie na oświatę trzeba patrzeć
w skali całej gminy. My nie możemy, podejmując decyzję dotyczącą Tymowej  pozbawiać się oglądu
całości  i  oceny  całości.  Mówiłem  już  na  komisjach  o  różnego  rodzaju  elementach  przypomnę,
że ogromna większość  dzieci  z  terenu gminy dojeżdża do  Szkoły  Podstawowej  Nr  3  a  przyjmując
likwidację tych oddziałów braliśmy pod uwagę, że dzieci w  wieku 10, 11 lat wymagają jeszcze większej
uwagi, a w wieku 12, 13, i 14 lat sytuacja jest trochę inna, tego rodzaju wątpliwości zgłaszali rodzice
podczas dyskusji w roku poprzednim.
Biorąc pod uwagę wszystkie kwestie uznaliśmy, iż ten podział jest logiczny, racjonalny i odpowiedzialny.
Oczywiście jeżeli chodzi o bieżące funkcjonowanie szkoły, to są nie tyle oszczędności chociaż w małym
zakresie będą, ponieważ jest to szkoła ciągle niezależna. Jest pięć a nie siedem oddziałów trzeba też
wliczyć również przedszkole i w pełnym zakresie wyżywienie. Nie wielkie oszczędności jakie będą miały
miejsce mają się nijak do sytuacji gdybyśmy budowali szkołę ośmioklasową i wtedy koszty wzrosły by
jeszcze bardziej. Kształcenie jednego dziecka w Tymowej na dzień dzisiejszy to 16 600,00 zł. Przez
następne  2,  3  lata  będą  to  dodatkowe  nakłady  a  nie  zyski.  Biorąc  pod  uwagę  modernizację
i przebudowę to nie możemy mówić o jakichkolwiek oszczędnościach.

W. Jagiełło: 
To nie jest duża kwota biorąc pod uwagę to, że utrzymanie np.: złodzieja w naszym kraju kosztuje
3 000 zł. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Tak ale za utrzymanie złodzieja my nie odpowiadamy. Proszę Państwa nie ma żadnego instrumentu
finansowego, a Burmistrz nie może patrzeć na tą całą sytuację w taki sposób, że przez dwa kolejne lata
nic nie zrobi i w 2019 roku zmierzy się z sytuacją braku jednej dwunastej subwencji w budżecie. Ta
jedna dwunasta subwencji oświatowej w budżecie na dzień dzisiejszy to około 450 000,00 zł. Jeżeli nie
wprowadzimy zmian i będziemy płynęli tak jak do tej pory i mówiliśmy o tym, że od roku 2011 do 2015
koszty bieżące funkcjonowania gminy wzrosły o dwa miliony złotych, gdzie przychody zewnętrzne były
dokładnie na tym samym poziomie. Dlatego doprowadzono do sytuacji w której już nie można dać
więcej,  ale  biorąc  pod uwagę wszystkie  okoliczności  o  których  mówiliśmy na komisjach,  trzeba to
odrobinę racjonalizować bo koszty oświaty nie zmniejszają się a co roku są coraz większe oczekiwania
i roszczenia mimo zmian, które wprowadziliśmy w roku poprzednim w sferze organizacji to okazało się,
że oczekiwania były nieco większe niż budżet.

I. Chrystyna:
Panie Dyrektorze jestem reprezentantem tych miejscowości gdzie mają się dokonać zmiany i staram się
analizować potrzeby mieszkańców i myślę również o budżecie gminy. W tym przypadku nie uzyskałam
jednoznacznej  informacji  odnośnie  tych  oszczędności,  ponieważ  mówi  Pan,  że  to  nie  będą wielkie
oszczędności to po co zabierać te dwa oddziały i tworzyć od 0-4.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Nie  może  być  6  oddziałów  taka  szkoła  nie  zostanie,  może  być  trzyklasowa,  czteroklasowa  lub
ośmioklasowa, ale nie sześć oddziałów, ponieważ w sposób naturalny za dwa lata będziemy tam mieli
ośmioklasową  szkołę  to  by  było  kompletnie  nie  racjonalne.  Jaka  jest  różnica  między  czteroma
a sześcioma niewielka a jaka jest różnica między sześcioma  a ośmioma też  niewielka ale różnica
między czteroma a ośmioma jest olbrzymia.

I. Chrystyna:
To może zadbajmy o interes mieszkańców, interes dzieci.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak: 
Proszę Państwa, Państwo podejmujecie różne decyzje jako radni i każda następna decyzja w stosunku
do wcześniej podjętych musi się bilansować w ramach jakiegoś budżetu inaczej nie może być. Jeżeli
podjęliśmy  decyzję,  że  o  coś  się  staramy  i  że  za  chwilę  przystępujemy  do  realizacji,  do  budowy
i pokazujemy swoje zobowiązania tym którzy dają nam pieniądze na następne lata no to to musi być
w jakiś  sposób bilansowane.  Ale podkreślam tu nie ma żadnej  sprawy,  ponieważ 90% dzieciaków



z gminy dojeżdża do Szkoły Nr 3 z odległości większych z Redlic, z Jurcza, z Zaborowa, więc jak by
odwrócić  ten  punkt  widzenia  na  całą  sytuację  to  można  by  powiedzieć  dlaczego  wszyscy  inni  są
skupieni w szkole w Ścinawie a jest grupa uprzywilejowana, która jest wyjątkiem i będzie wyjątkiem.
Dzieci do jedenastego roku życia będą znajdowały się w Szkole Podstawowej w Tymowej, ale dzieci
starsze będą dojeżdżały tak jak inne dzieci z terenu gminy.

Radny Powiatu W. Siwak:
Nie podejmuje się decyzji z marszu, trzeba pomyśleć nawet ta reforma będzie trwała jeszcze dwa lata
i to też zwiększy subwencję. Nad tym trzeba pomyśleć.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak: 
Tak, trzeba również podejmować decyzje i myślę, że jeżeli siedziałaby tu Pani Zalewska i usłyszałaby to
co  Pan  Radny  mówi,  że  nie  podejmuje  się  decyzji  z  marszu  to  powiedziałaby,  że  ta  reforma
zapowiadana była od półtora roku, kiedy doszliśmy do władzy ale od lat mówiliśmy o tym, że gimnazja
należy  zlikwidować.  Cała  reszta  to  są  tylko  i  wyłącznie  skutki.  Jak  porozmawiałaby  Pan  z  Panem
Kuratorem to z pewnością usłyszałby Pan, że skala zmian w gminie Ścinawa i problemy jakie z tego
tytułu wynikają to jest nie wiele w stosunku do tego co on ma w dziesiątkach innych gmin.

Radny Powiatu W. Siwak:
Automatycznie zwiększycie bezrobocie.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak: 
Nie zwiększymy.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  12  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(8 głosami  „za”,  „przeciw”-2,  „wstrzymało się”-2)  podjęła  uchwałę  w sprawie zamiaru
przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Orląt Lwowskich w Tymowej.

Ad.4.2. projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego,

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu  nie wydała opinii. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  otworzyła dyskusję do projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  12  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(8 głosami „za” ,„przeciw”-2, „wstrzymało się”-2) podjęła uchwałę w sprawie  projektu
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego.

Ad.4.3. zmieniającej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej
zabudowanej.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i Strategii  Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt.
uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję do projektu uchwały.

E. Sitarski:



Apeluję do Pana Burmistrza w sprawie budynku, który wynajmuje od nas Zakład Przetwórstwa aby
ponownie  podjąć  temat,  ponieważ  najemcy  wspomnieli,  że  nie  są  właścicielami  budynku  więc
spróbujmy podjąć rozmowy w kierunku sprzedaży tego budynku na dogodnych warunkach żeby nie
było później tak, że dzierżawa się skończy najemcy się wyprowadzą a budynek zostanie w ruinie.
Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  12  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
zmieniającej  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości
gruntowej zabudowanej.

Ad.   5.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Proszę  Państwa  dostaliśmy  zaproszenie  od  Starosty  Adama  Myrdy  na  obchody  Upamiętnienia
Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, które odbędą się 26 lutego 2017 r. o godzinie 10:45
jest bieg alejkami Parku Wrocławskiego w Lubinie a o 11:10 uroczyste złożenie kwiatów i wieńców pod
Tablicą Pamięci przy ul. Pruzi. Delegacja powinna tam pojechać.
W najbliższą  niedzielę  o  godz.  11:00  odbędzie  się  bieg  a  o  12:30  będzie  Nordic  Walking,  jest  to
Stowarzyszenie Osób z Pozytywną Energią Ścinawskiej Grupy Nordic Walking, CTiK, Start Ścinawa, RCS
Lubin zapraszają Radnych Rady Miejskiej.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ścinawie o godz.
10:35 zamknęła  obrady XXXV sesji  Rady Miejskiej  w Ścinawie w VII  kadencji  2014-2018.  Na tym
protokół zakończono.  

                                                                                                    Obradom przewodniczyła:  
                                                                                              Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej
Protokołowała: Klaudia Stachów                                          
                                                                                                                 Monika Żogalska    

          


